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- Manifestările desfășurate în cadrul Universității „Ștefan cel Mare” (USV) 
cu prilejul sărbătoririi a 60 de ani de învățământ superior la Suceava au 
culminat, în cursul zilei de vineri, cu festivitatea solemnă dedicată acestui 
eveniment important pentru instituția suceveană. În Aula Magna a 
universității au fost prezenți miniștri și secretari de stat, rectori ai celor 
mai multe universități din țară, personalități locale și județene, 
reprezentanți ai Arhiepiscopiei Sucevei și Rădăuților, întreaga conducere 
a universității sucevene, profesori și studenți ai instituției, care au asistat 
la evenimentul dedicat universității, prezentat în cea mai mare parte de 
Rectorul USV, prof. univ. dr. ing. Valentin Popa. 
Surpriza evenimentului a fost prezentată chiar în debutul său, când prin 
intermediul unui scenariu pus în scenă de organizatori, în fața celor 
prezenți a apărut chiar Domnitorul Ștefan cel Mare, cu un mesaj pentru 
urmașii urmașilor săi de astăzi: „Văd și aud că v-ați adunat aici la Suceava 
oameni vrednici, oamenii mei, lângă cetatea pe care atât am iubit-o. V-
ați adunat ca să vă bucurați fieștecare dintre voi, de vorbele și de chipurile 
celorlalți.< >dar și pentru sfat nu de taină, ci ca să puneți țara la cale. Dar 
uitațivă în jur, lângă cetatea mea, la ani depărtare, e ridicată această altă 
cetate, a slovelor și al gândurilor. Cinstite Pârcălab al cetății ăsteia, 
semenii îți zic Rector, ți-am dat încrederea, ți-am dat sigiliul, ți-am dat 
cheile unor porți care trebuie să rămână veșnic deschise. Împreună cu cei 
care au bătut drumul științei și cunoașterii și au netezit calea a mii de 
învățăcei, ați făcut de la un an la altul lumină tot mai mare. Despre iubita 
mea Suceavă s-a auzit nu doar la Viana, Roma, Cracovia, ci și pe 
tărâmurile depărtate ale Asiei, Africii sau Americii. Mă îndrept spre tine 
Mare Logofăt, poporul îți zice ministru, ia aminte! Ei ridică aici nu 
lăcașuri, ci zidiri de gând! Cinste lor! Cunoaște-le dorințele, pune umărul 
la trebile lor. Acum se va vedea cum te apleci asupra trebilor școlii. 
Sfătuiește-te cu vistierul pe care-l văz în preajmă, adunați talerii, 
cântăriți bine! Preacinstiții mei urmași, oamenii mei de taină și oaspeți 
în cetatea pârcălabului meu. Slovele cele scrise în cărți vor rămâne 
veșnic, ca și mitul de a fi tot mai bun. Sunt mândru că în cetatea mea sunt 
astfel instruiți sute și mii de tineri, fete și băieți, făuritori de avuții și nu 
doar pentru neamul nostrum, ci și pentru multe alte neamuri, căci multe 
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popoare și-au pus încrederea în sucevenii mei. Așa că vă îndemn: La fapte 
mari, urmașii mei!” Rolul interpretat de un actor al teatrului sucevean a 
impresionat prin aluziile făcute la personalitățile prezente în sală, 
descrețind frunțile participanților pe parcursul evenimentului. 
Rectorul Valentin  Popa a vorbit apoi despre începuturile universității 
sucevene în anul 1963,, ca institut de învățământ superior în actualul 
Colegiu Național ”Petru Rareș”. Sediul actual avea să fie dat în folosință 
în anul 1970, iar în timp suprafața campusului s-a extins de circa 4 ori. 
„Primele profile de studiu cuprindeau atunci matematică- fizică, litere și 
istorie-geografie. Astăzi universitatea are 11 facultăți, peste 10.000 de 
studenți, din care peste 1.400 au domiciliul în afara granițelor, 460 de 
cadre didactice, 68 programe de licență, 43 programe de masterat, studii 
doctorale în 13 domenii, susținute de 71 de profesori conducători de 
doctorat”, a spus prof. univ. dr. ing. Valentin Popa. Completări despre 
activitatea și dezvoltarea universității sucevene au venit și din partea 
prof. univ. dr. ing. Adrian Graur, fost rector în perioada 2004-2012, care 
a vorbit despre începuturi: „În 1977, după doi ani petrecuți la Iași, am 
înființat la Suceava prima specializare în inginerie. Lucrurile au început 
să se dezvolte, mai ales după înființarea universității, la data de 7 martie 
1990, cînd rector al instituției era profesorul univ. dr. ing. Emanuel 
Diaconescu. Am reușit mai târziu, în mandatul meu de rector, ca urmare 
a demersurilor făcute la nivel guvernamental, să obținem atribuirea în 
administrarea universității a 30 de hectare de la Academia de Științe 
Agricole și Silvice și am putut concepe noua dezvoltare a universității. 
Am avut oportunitatea aducerii din afară a unor cadre didactice 
competente, primul fiind Mihai Dimian în 2007, urmat de Aurelian 
Rotaru în 2010 și de profesorul Mihai Covașă în 2011, care a pus bazele 
Facultății de Medicină și Științe Biologice la Suceava”. La finalul 
alocuțiunii sale, fostul Rector Adrian Graur a primit din partea 
conducerii actuale Medalia Jubiliară 60 de ani a universității, în 
aplauzele celor prezenți. […] 

- Ministrul educației 
Ligia Deca: 
„Universitatea 
Suceava este un lider 
regional 
incontestabil și un 
actor important la 
nivel național și 
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- Ministrul educației, Ligia Deca, a participat, astăzi, la ședința festivă 
organizată de Universitatea Ștefan cel Mare la împlinirea a 60 de ani de 
la înființarea acestei instituții de învățământ superior. După eveniment, 
ministrul Ligia Deca a transmis că Universitatea Suceava este un lider 
regional incontestabil și un actor important la nivel național și 
internațional în această regiune a Europei. Vă prezentăm în continuare 
mesajul ministrul educației: „instituția de învățământ superior din inima 
Bucovinei a împlinit șase decenii de activitate academică neîntreruptă. Îi 
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internațional în 
această regiune a 
Europei” 

felicit pentru dedicare și investiție în calitate, inovare și 
internaționalizare, pentru a le oferi studenților climatul adecvat pentru 
dezvoltarea lor personală și profesională. Apreciez, în mod deosebit, 
eforturile comunității academice din ultimul deceniu de a crește 
vizibilitatea cercetării românești, reflectată printr-un număr 
impresionant de articole publicate în reviste de specialitate de prestigiu 
și printr-o cifră semnificativă de brevete. 
Instituția, care este un lider regional incontestabil, reprezintă un actor 
important la nivel național și internațional în această regiune a Europei. 
Un exemplu prin care Ministerul Educației va contribui la dezvoltarea 
instituțională a Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava este cel care 
vizează infrastructura specifică învățământului superior dual. Finanțarea 
se va realiza prin Planul Național de Redresare și Reziliență. 
Le doresc colegilor din cadrul universității sucevene să își ducă la 
îndeplinire planurile de dezvoltare instituțională și să continue eforturile 
de atragere a finanțărilor nerambursabile, atât prin fonduri naționale, cât 
și europene. Studenților le transmit că instituția pe care au ales-o are 
mijloacele de care ei au nevoie pentru a se forma și pentru a deveni 
profesioniști în domeniul care îi pasionează”. 

- Ministrul Educației 
a participat la 
ședința festivă 
organizată cu 
prilejul aniversării a 
60 de ani de 
învățământ superior 
la Suceava și la 
inaugurarea 
grădiniței din 
Mereni-Salcea 
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- Ministrul Educației, Ligia Deca, s-a aflat vineri într-o vizită în județul 
Suceava, participând la două evenimente distincte – inaugurarea 
grădiniței din Mereni, Salcea, și ședința festivă organizată cu prilejul 
aniversării a 60 de ani de învățământ superior la Suceava. 
La Salcea au fost prezenți, alături de ministrul Deca, președintele CJ 
Suceava, Gheorghe Flutur, primarul Sucevei, Ion Lungu, prefectul 
Alexandru Moldovan și deputatul Ioan Balan, găzduiți de primarul 
Ezekiel Belțic. 
„Poarta către o educație de calitate este larg deschisă la grădinița din 
Mereni, județul Suceava! Vizita din această dimineață mi-a reconfirmat 
faptul că toți copiii noștri au parte de cadre didactice dedicate încă din 
primii ani de educație. Avem obligația de a le sprijini cu investiții în 
infrastructura școlară și dotarea unităților de învățământ, pe care le vom 
realiza în cel mai scurt timp prin Planul Național de Redresare și 
Reziliență. Un apel PNRR lansat în acest sens va finanța, doar în județul 
Suceava, 108 proiecte pentru 199 de școli, palate și cluburi ale copiilor, 
în valoare de peste 39 de milioane de euro, fără TVA. Alte apeluri vor 
adresa nevoia de microbuze școlare și construcția, respectiv reabilitarea 
unităților de învățământ. Potențialul acestei zone este alimentat de o 
creștere demografică într-un ritm accelerat, fapt pentru care vom avea în 
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vedere măsuri de sprijin pentru a ne asigura ca avem profesori bine 
pregătiți și într-un număr adecvat. Președintele liberal al Consiliului 
Județean Suceava, domnul Gheorghe Flutur, reprezintă un adevărat 
partener pentru a ne asigura că atât copiii, cât și profesorii din Mereni, 
dar și din întregul județ, vor avea condiții proprii pentru dezvoltarea 
personală și profesională, într-un mediu sigur și sănătos”, este mesajul 
transmis de ministrul Deca cu ocazia inaugurării grădiniței din Mereni. 
[…] 

- Arhiepiscopul 
Calinic al Sucevei și 
Rădăuților a 
transmis joi un 
mesaj Universității 
„Ștefan cel Mare” cu 
ocazia aniversării a 
60 de ani de la 
inființare și 
inscrierea instituției 
de invățămant 
superior in 
clasamentul QS 
World University 
Ranking. 
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- Arhiepiscopul Calinic al Sucevei și Rădăuților a transmis joi un mesaj 
Universității „Ștefan cel Mare” cu ocazia aniversării a 60 de ani de la 
inființare și inscrierea instituției de invățămant superior in clasamentul 
QS World University Ranking. 
Inaltpreasfinția Sa a elogiat istoria invățămantului universitar superior 
și a subliniat importanța Bisericii Ortodoxe Romane in dezvoltarea 
acestuia. 
„Invăţămantul universitar pe meleagurile noastre iși are inceputurile in 
Ţara Romanească, in anul 1688, cand la Mănăstirea «Sfantul Sava» din 
Bucureşti este inființată «Academia Domnească», la iniţiativa stolnicului 
Constantin Cantacuzino”. 
Arhiepiscopul Calinic a evidențiat inceputurile invățămantului in 
Moldova, mai exact la Suceava unde și-a desfășurat activitatea Grigorie 
Țamblac. 
„In Moldova inceputului de secol 15, după aducerea moaştelor Sfantului 
Ioan cel Nou de la Cetatea Albă la Suceava se vorbeşte despre Academia 
Domnească de la Suceava, unde și-a desfăşurat o parte din activitatea sa 
Grigorie Ţamblac. Se dorea ca această academie să fie un fel de şcoală 
juridică organizată după modelul celei din Constantinopol și nu o 
academie propriu-zisă care să fi fost organizată după modelul celor de la 
Bologna (1088) sau Paris (1200), Praga (1348) sau Cracovia (1364)”. 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava iși are originile in Institutul 
Pedagogic de 3 ani care a fost inființat din dorința de a continua tradiția 
invățămantului din Cernăuți. 
„Infiinţarea Universităţii din Cernăuţi in anul 1875, Franz-Josephs-
Universitat, cu trei facultăți: Teologie, Drept și Filosofie, a insemnat un 
alt moment aparte in istoria invățămantului academic, fiind considerată 
una dintre cele mai prestigioase universităţi din Sud Estul Europei. 
Istoria secolului al 20 lea a adus din păcate rupturi teritoriale care au 
făcut ca Universitatea din Cernăuţi să rămană dincolo de graniţele fireşti 
ale ţării”. 



„Din dorința de a se continua o frumoasă tradiţie academică incepută in 
1875 la Cernăuţi, in 1963, la Suceava, s-a inființat Institutul Pedagogic de 
3 ani in care se pregăteau cadre didactice pentru invăţămantul gimnazial, 
institut care la 7 martie 1990 a fost ridicat la rang de universitate, pusă 
sub protecția Binecredinciosului Voievod Ștefan cel Mare și Sfant”, a 
explicat Arhiepiscopul Calinic. 
Mesajul Arhiepiscopului Sucevei și Rădăuților s-a incheiat astfel: „Acum, 
la ceas aniversar, rugăm pe Dumnezeu să binecuvanteze şi să intărească 
lucrarea academică a celor care ostenesc in cadrul acestei prestigioase 
instituţii universitare, conducere, profesori şi studenți, precum și a 
tuturor celor care predau, invață sau lucrează in toate universitățile din 
țară și de peste hotare”. 

- Mesajul de trezire. 
De fapt, de 
deșteptare 
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 Prorectorul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, Mihai Dimian, a 
participat la festivitatea de absolvire a Secției „Calculatoare” și a sunat 
deșteptarea. Deșteptarea este corect, și nu trezirea. Mesajul domnului 
Dimian de după eveniment a fost următorul: „România este în topul 
european privind numărul de absovenţi în IT, există o infrastuctură de 
comunicaţii digitale foarte bună şi, cu toate acestea, ne clasăm pe ultimul 
loc la servicii publice digitale şi indicele economiei şi societăţii digitale! 
Treziţi-vă, dragi conducători, pînă nu pierdem şi aceste avantaje 
competitive!”. Străinii care vin în țara noastră rămîn suprinși de 
acoperirea pe care o au rețelele de telefonie mobilă și de viteza 
internetului. În urmă cu cîțiva ani, o echipă de televiziune din Belgia a 
fost la Suceava pentru a face un reportaj, iar jurnaliștii belgieni aflați în 
vizită la Intermedia TV se întrebau cum vor reuși ei să trimită ditamai 
materialul filmat și montat. Cînd în cîteva secunde reportajul a ajuns la 
destinație trimis din redacția suceveană, belgienii au cam rămas interziși. 
Domnul Dimian spune că sîntem în top ca număr de absolvenți în IT, dar 
trebuie subliniată și calitatea acestora. Mulți absolvenți lucrează peste 
hotare sau lucrează de aici pentru firme din alte țări. Paradoxal, într-o 
țară care stă atît de bine la capitolul IT, sistemul care validează cardurile 
de sănătate se strică foarte des, enervînd, deopotrivă, medici și pacienți, 
iar la capitolul digitalizarea serviciilor publice sîntem în urmă tare. Există 
informații că pe 23 iunie, la evenimentele dedicate împlinirii a 60 de ani 
de învățămînt superior la Suceava, va participa și ministrul Educației, 
Ligia Deca. Astfel, domnul Dimian are șansa să transmită mesajul său 
direct unui membru al Guvernului. Mai rămîne ca doamna Deca să nu-l 
uite pînă la București și să reușească să-i trezească pe colegii săi, care, ca 
și cum nu ar avea nici un fel de griji, dorm profund. 
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D.P. (FOTO, VIDEO) Mii 
de suceveni la 
concertul Smiley, 
oferit de USV 
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= Câteva mii de oameni au participat la spectacolul organizat vineri seară 
de Universitatea Ștefan cel Mare Suceava pentru a marca 60 de ani de 
învățământ superior în orașul nostru. 
Pe esplanada corpului A al USV a fost amenajată o scenă la care, în jurul 
orei 21:00, a evoluat Smiley, spre încântarea publicului care – așa cum 
avea să remarce de la început îndrăgitul artist – era de toate vârstele: 
oameni care nu mai erau de mulți ani studenți, dar și copii care trebuie 
să mai aștepte ani mulți până să ajungă pe băncile facultății. 
Toți au fost animați de voie bună și au stat până la finalul concertului, 
cântând melodie după melodie alături de artistul preferat, Smiley. 
Cei mici, uneori – specific vârstei fragede – nu voiau să rămână mereu în 
înghesuială, dar părinții lor aveau unde merge aproape, în parcul de unde 
supraveghind copiii puteau să-l asculte în continuare pe Smiley. 
Și poate că nu au făcut rău deoarece focul de artificii de la ora 22 s-a văzut 
foarte frumos din parc. În jurul orei 22, o parte din public deja se 
îndrepta spre parc, să fie cât mai aproape de stadion, de unde au fost 
lansate artificiile. 
Spectacolul pirotehnic de bună calitate, apreciat de public, a început însă 
în timp ce Smiley cânta (probabil ultima melodie), iar când au început să 
fie trase focurile de artificii, publicul de pe esplanada corpului A al USV 
s-a împărțit în două: unii și-au îndreptat privirea spre stadion iar alții 
căutau să îl asculte în continuare pe Smiley. 
Artistul și-a încheiat reprezentația urând „La mulți ani!” USV și 
sucevenilor. 
De cealaltă parte, sucevenii încântați de concertul lui Smiley au plecat 
după focul de artificii spre casele lor cu amintiri plăcute despre 
evenimentele de vineri seară organizate pentru a marca 60 de ani de 
învățământ superior în Suceava. 
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- Gheorghe Flutur a 
evidențiat 
parteneriatul dintre 
Consiliul Județean și 
Universitatea 
Suceava pentru a 
pune în valoare 
potențialul 
agroalimentar uriaș 
al Bucovinei 
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- Președintele Consiliului Județean Suceava, Gheorghe Flutur, a apreciat, 
astăzi, parteneriatul existent între instituția pe care o conduce și 
Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava. Prezent la ședința festivă 
organizată la împlinirea a 60 de ani de învățământ academic la Suceava, 
Gheorghe Flutur a declarat că două dintre cele mai bune exemple pentru 
acest parteneriat sunt clusterul de biochimie și parcul științific de la Siret. 
În același timp, Gheorghe Flutur a evidențiat faptul că Universitatea 
Suceava trebuie să contribuie esențial la dezvoltarea economică a 
regiunii de Nord-Est. „Vreau să vă rog să vă gândiți la un sistem de 
accelerare pentru dezvoltarea regiunii de Nord Est, care să țină mult 
turat. Pentru că regiunea de Nord Est e la 72% din PIB-ul României, din 
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păcate. Și eu cred că dumneavoastră, universitatea, care astăzi meritați 
toate felicitările noastre pentru această frumoasă aniversare aveți un rol 
fundamental în dezvoltarea în primul rând economică, dar și socială a 
regiunii de Nord Est, care are încă mult de recuperat. Și această 
provocare este și pentru Iași, pentru Bacău, pentru că asta este realitate”, 
i-a transmis Gheorghe Flutur rectorului Universității „Ștefan cel Mare, 
Valentin Popa. În același timp, președintele CJ Suceava a evidențiat 
importanța parteneriatelor în dezvoltarea atât a turismului, cât și a 
economiei județului. 
„Nimic nu se poate face fără parteneriat. Și ești mai puternic și mai 
credibil dacă ai parteneriate. Turismul în Bucovina s-a dezvoltat pentru 
că avem parteneriat cu Arhiepiscopia Sucevei și Rădăuților și cu alți 
actori. Dar noi avem un parteneriat puternic și cu Universitatea Suceava, 
împreună cu care am făcut un cluster pe biochimie. Atunci când m-am 
întors din funcția de ministru al agriculturii, am spus așa: am fost trei 
mandate senator, am fost și ministru, dar mă întorc acasă să candidez pe 
vot uninominal la președinția Consiliului Județean, în 2008. Am câștigat 
și a trebuit să răspund la niște provocări. Una dintre ele este exact 
aceasta. Clusterul, asocierea aceasta pe bioeconomie pentru a pune în 
valoare potențialul uriaș al județului Suceava, insuficient valorificat. Și 
în clusterul acesta, împreună cu domnul Popa și cu mai mulți colegi de 
aici, cu mai mulți agenți economici încercăm să punem în valoare 
potențialul agroalimentar al Bucovinei, într-o primă fază. Și aici vedeți 
că avem deja accesat un proiect pe un laborator de siguranță alimentară 
pentru depistarea falsurilor la alimente. E ceva ce lipsește în piață. Dar 
ne trebuie și alte verigi. Și de asta în clusterul acesta intervenim acum cu 
un terminal cargo și încercăm să încurajăm comercializarea și exportul 
de produse finite cu valoare adăugată, produse în Bucovina, în județul 
Suceava, care încă este pe primul loc la lapte și la carne în această țară. 
Și de aceea am dat drumul la acest prim parteneriat. De asemenea, la 
Siret, în graniță, avem un parteneriat cu Universitatea Suceava și cu 
primăria de acolo pe un parc științific. Suntem pe final cu acest proiect. 
Și aici dorim să dăm valoare adăugată, să facem legătura dintre partea de 
producție cu acele prototipuri cu care ne pregătim să le producem acolo. 
E o investiție foarte interesantă. Și aici avem o mână întinsă și către cei 
din Cernăuți, pentru că sper că se vor opri necazurile la vecinii noștri și 
ne pregătim pe vreme rea pentru vreme bună. Adică să lucrăm împreună 
cu vecinii noștri”, a declarat Gheorghe Flutur. 
 



Dan Coman Bogdan Gheorghiu: 
Construirea noului 
campus și a 
Facultății de 
Medicină sunt doar 
câteva dintre 
prioritățile pentru 
dezvoltarea 
Universității 
Suceava 
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- Deputatul PNL de Suceava Bogdan Gheorghiu a declarat vineri că printre 
prioritățile administrației sucevene pentru dezvoltarea Universității 
„Ștefan cel Mare” se numără construirea noului campus de la Moara și a 
Facultății de Medicină. Bogdan Gheorghe a participat, vineri, alături de 
ministrul Educației, Ligia Deca, primarul Sucevei, Ion Lungu, și 
președintele Consiliului Județean, Gheorghe Flutur, dar și de 
ambasadori, secretari de stat, și reprezentanți ai administrației locale, la 
ședința festivă de la Universitatea „Ștefan cel Mare” la aniversarea a 60 
de ani de învățământ superior la Suceava. „Suntem alături și susținem 
proiectele de dezvoltare a infrastructurii pentru educație în județul 
Suceava. Construirea Campusului Universitar de la Moara și construirea 
sediului Facultății de Medicină și Științe Biologice în curtea Spitalului 
Județean sunt doar câteva puncte din agenda administrației locale 
pentru perioada următoare”, a spus Gheorghiu. El a amintit că în anul 
1963 s-au pus bazele învățământului superior în Suceava cu trei facultăți, 
22 de programe de studii și 1781 de studenți. Deputatul PNL de Suceava 
a evidențiat faptul că în momentul de față Universitatea Suceava are 11 
facultăți, cu peste 100 de programe de studii și peste 10.000 de studenți, 
devenind un important centru universitar în țară. 
Bogdan Gheorghiu a mai adăugat că după evenimentul de la universitate, 
alături de ministrul Educației a vizitat Colegiul Național „Petru Rareș” 
Suceava, pe care l-a absolvit în 1993, în urmă cu 30 de ani. „Aici am 
întâlnit copii excepționali, care și-au prezentat invențiile absolut 
uimitoare și utile care m-au făcut încă o dată să mă simt mândru că sunt 
absolvent al Colegiului Petru Rareș”, a declarat deputatul liberal 
sucevean. 
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Alina Mihaela 
GAMAUF: 
„Alimentația 
sănătoasă crește 
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- Tinerii cu dizabilități se numără printre cei mai marginalizați din 
populația de tineret din lume și au mai multe șanse de a se confrunta cu 
disparități sociale, economice și civice severe în comparație cu cei care 
nu au aceste probleme, chiar și în țările dezvoltate. Pentru mulți tineri cu 
dizabilități, excluderea, izolarea și abuzul, precum și lipsa oportunităților 
educaționale și economice sunt experiențe zilnice. În acest context, am 
stat de vorbă cu Alina Mihaela Gamauf, HR, CSR & Corporate Affairs, 
Membru în Comitetul Executiv al Carrefour, despre programul de 
educație și sănătate conceput de Carrefour și dedicat tinerilor cu 
dizabilități. 
Aș vrea să discutăm despre programul de educație și sănătate conceput 
pentru tinerii cu dizabilități. Ce presupune, mai exact, acesta? 
„Academia Carrefour. Sănătate, Educație și Terapie (SET) pentru copii și 



tineri cu dizabilități”, proiect lansat în parteneriat cu Fundația FARA și 
aflat în cel de-al doilea an de viață este, așa cum sugerează și numele său, 
o inițiativă curajoasă, cu multe provocări, dar cu un impact pozitiv extins 
pe termen lung, datorită materialelor educative care rezultă din acest 
proiect. Curajul proiectului constă în faptul că sprijinul persoanelor cu 
dizabilități implică foarte multă răbdare pentru a vedea rezultate, dar 
efectele sunt încurajatoare când implicarea se întinde pe o perioadă mai 
mare de timp, ceea ce ne-am și asumat, încă de la începutul proiectului. 
[…] 
Și pentru că ne dorim să împărtășim ceea ce învățăm și noi, prin 
parteneriatul cu Fundația FARA, unul dintre rezultatele proiectului 
„Academia Carrefour. Sănătate, Educație și Terapie (SET) pentru copii și 
tineri cu dizabilități” îl reprezintă literatura de specialitate generată din 
activitățile proiectului, printre care și ghidul „Nutriția pentru persoanele 
cu afecțiuni psihice”. În cadrul Cercului Științific Studențesc de Nutriție 
și Stil de viață sănătos, de la Universitatea Ștefan cel Mare, din Suceava, 
reprezentanții fundației partenere au discutat cu 40 de studenți și medici 
invitați despre scopul ghidului, etapa de cercetare, culegerea 
informațiilor, elaborarea ghidului, dar și despre atelierele practice 
desfășurate în cadrul proiectului împreună cu tinerii cu dizabilități. 
Studenții au apreciat prezentarea că fiind stimulativă și convingătoare 
pentru a-și alege ca viitoare specializare Nutriția în boli psihice și au 
înțeles cât de importantă este includerea nutriției în planul de recuperare 
conceput pentru a-i ajuta pe cei care suferă de afecțiuni psihice. […] 

 


